
Posicionament d’ERC de Gelida sobre l’aprovació provisional de la modificació 

puntual del POUM per a la implantació de l’Agroparc 

El ple municipal ha aprovat aquesta setmana provisionalment la modificació 

urbanística per construir l’Agroparc d’Ametller Origen i serà ara la Comissió 

Territorial d’Urbanisme de la Generalitat qui decideixi la seva aprovació 

definitiva. La modificació aprovada només afecta la zona de Can Joncoses i la 

Talaia. 

Amb aquesta aprovació es tanca la tramitació urbanística a l’Ajuntament de 

Gelida, que va iniciar-se el 2021, en què l’empresa va fer públic l’actual projecte 

d’Agroparc, amb el principal canvi respecte de l’anterior de què posa la zona 

industrial en un polígon ja preexistent, que ara es modifica, i no en terreny 

agrícola com en el projecte inicial.  

Amb aquest projecte, Ametller, una de les principals empreses de l’Alt Penedès, 

portarà la seva seu a Gelida, així com el centre de producció i distribució. Amb 

una inversió anunciada de 180 milions d’euros, i que compta amb el suport dels 

fons europeus Next Generation, aquest és un important impuls pel 

desenvolupament econòmic de Gelida i, sobretot, dels gelidencs i les 

gelidenques.  

El projecte aprovat provisionalment incorpora moltes millores d’adaptació al 

territori respecte del projecte inicial, i resol alguns dels problemes que més 

neguit havien generat, com l’aigua i la fauna local. En el cas de l’aigua, tal com 

valida l’informe de l’ACA, aquesta serà la de la xarxa per a la zona industrial i la 

que es regeneri d’aquesta servirà per al reg dels hivernacles. Pel que fa a la 

protecció de la fauna local, en especial l’àliga cuabarrada, s’estableix un pla de 

vigilància ambiental que obliga a establir zones de recuperació de l’hàbitat de 

l’àliga cuabarrada a la zona de Can Mata i Can Font de l’Alzinar, però també, i 

més important, a la zona de Xarxa Natura 2000 on s’hauran de fer 3 globus – 1 

a Gelida i 2 a l’Ordal – de 25 ha totals, per recuperar aquest hàbitat. En aquest 

pla de vigilància ambiental, s’estableix que els hivernacles quedaran reduïts a 

un màxim de 7,5 ha, i només es podrà fer inicialment 3 ha, i la seva ampliació 

estarà condicionada a la bona marxa de les mesures compensatòries de 

l’hàbitat de l’àliga.  

Pel que fa a l’afectació de la carretera en el tram entre el pont del riu Anoia i la 

rotonda de l’autopista, s'incorporen les mesures d’adaptació del pas per les 

Cases Noves que ja es contemplaven, l’obligació de resoldre les problemàtiques 

del pas per la zona de Can Pascual en fase de pla d’urbanització abans de l’inici 

de l’activitat, d’acord amb l’informe de carreteres de la Diputació.  

Els republicans lamenten la sortida de to dels socis de govern ara que 

s’apropen les eleccions: “fa setmanes que Comuns havia dit que canviaria el 

vot, però Primàries ho ha fet 5 minuts abans del ple i amb un argument fals que 

la mateixa secretària i els serveis tècnics havien explicat que no era així, i no 

entenem que en un projecte que vam decidir impulsar plegats, ara es facin 



enrere”. Aclareixen, a més “que fa anys que defensem i treballem amb 

Diputació l’arranjament d’aquesta carretera i la millora del traçat que minimitzi 

les molèsties que provoca la carretera en els veïns, i, especialment, al tram 

entre el pont del riu Anoia i la rotonda de l’autopista, i hem evitat que els 

camions provinents de Sant Llorenç passin per aquí tot aquest temps”.  

Des d’ERC de Gelida valorem molt positivament el pas endavant d’un projecte 

en què hem cregut des del primer dia i reiterem que calia aterrar-lo al nostre 

territori i, per això, s’han incorporat totes les modificacions determinades des de 

l’Ajuntament i tots els ens públics sectorials que han emès els preceptius 

informes per millorar-lo i fer-lo possible.  

Per Gelida, i sobretot pels gelidencs i gelidenques, que una de les principals 

empreses del Penedès situï la seu a casa nostra, amb la important empenta que 

pel desenvolupament econòmic i pels llocs de treball que generarà suposa, era 

imprescindible, i, encara millor, que això vingui de la ma d’un model empresarial 

eminentment agrícola que ens ajudarà a blindar la zona agrícola de l’expansió 

logística que arriba del Baix Llobregat. I per això hem treballat des del primer 

dia.  
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